

1565 (XVIII). Petition from the Somali Youth League, Branch of Alula (T/PET.11/627)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from the Somali Youth League, Branch of Alula, concerning Somaliland under Italian administration in consultation with Italy as the Administering Authority concerned,⁷⁵

1. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority and to the statement of its special representative, in particular that the District Commissioner of Alula has never engaged in any form of trade, and that regulations concerning commercial transactions emanate from the competent central authority and not from the District Commissioner;

2. *Recalls that*, at its sixteenth session, it noted with satisfaction the steps taken by the Administering Authority to organize the incense trade by the establishment of co-operatives;

3. *Notes with interest* the programme of development, especially with regard to roads and buildings, undertaken by the Administering Authority in the region of Alula;

4. *Expresses the opinion* that, having due regard to the present economic situation in the Territory, the educational and medical facilities provided in the area are reasonably satisfactory;

5. *Notes* that attendance at schools still leaves much to be desired, although the necessary facilities exist for a larger attendance, and reiterates its view that efforts should be made to increase school attendance.

732nd meeting,
23 July 1956.

1566 (XVIII). Petition from Mr. Abd Haj Yussif and others (T/PET.11/628)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Mr. Abd Haj Yussif and others concerning Somaliland under Italian administration in consultation with Italy as the Administering Authority concerned,⁷⁶

1. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority and to the statement of its special representative;

2. *Notes* that school facilities in Bosaso are ample and exhorts strongly the parents of school age children as well as the chiefs and leaders of the community to send the children to school;

3. *Notes with appreciation* the general development schemes undertaken in the area by the Administering Authority, more particularly the reconstruction of a bridge at Bosaso and the plans to reopen the *khôr* of Merero.

732nd meeting,
23 July 1956.

1567 (XVIII). Petition from Mr. Mohamed Ghelle Mohamed (T/PET.11/636)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Mr. Mohamed Ghelle Mohamed concerning Somaliland under Italian

⁷⁵ See T/PET.11/627, T/OBS.11/83, T/L.681.

⁷⁶ See T/PET.11/628, T/OBS.11/83, T/L.681.

1565 (XVIII). Pétition de la section d'Alula de la Ligue de la jeunesse somalie (T/PET.11/627)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec l'Italie, Autorité administrante intéressée, la pétition de la section d'Alula de la Ligue de la jeunesse somalie, concernant la Somalie sous administration italienne⁷⁵,

1. *Appelle l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante et sur la déclaration de son représentant spécial, d'où il ressort notamment que le commissaire de district d'Alula ne s'est jamais livré à aucune sorte d'activité commerciale et que les taxes qui régissent les transactions commerciales émanent de l'autorité centrale compétente et non pas du commissaire de district;

2. *Rappelle* qu'il a, à sa seizième session, pris acte avec satisfaction des mesures prises par l'Autorité administrante pour organiser le commerce de l'encens en créant des coopératives;

3. *Prend acte avec intérêt* du programme de travaux entrepris par l'Autorité administrante dans la région d'Alula, notamment en ce qui concerne les routes et les bâtiments;

4. *Expire l'opinion* que, étant donné la situation économique actuelle du Territoire, les services locaux de l'enseignement et de la santé publique sont assez satisfaisants;

5. *Note* que la fréquentation scolaire laisse beaucoup à désirer, bien que les écoles puissent recevoir un plus grand nombre d'élèves, et réaffirme qu'il faut s'efforcer d'accroître l'effectif scolaire.

732ème séance,
23 juillet 1956.

1566 (XVIII). Pétition de M. Abd Haj Yussif et d'autres (T/PET.11/628)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec l'Italie, Autorité administrante intéressée, la pétition de M. Abd Haj Yussif et d'autres, concernant la Somalie sous administration italienne⁷⁶,

1. *Appelle l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante et sur la déclaration de son représentant spécial;

2. *Note* que les installations scolaires de Bosaso sont largement suffisantes et exhorte vivement les parents qui ont des enfants d'âge scolaire, ainsi que les chefs et les anciens de l'agglomération, à veiller à ce que les enfants fréquentent l'école;

3. *Prend note avec satisfaction* du vaste programme de développement que l'Autorité administrante a mis en œuvre dans la région, et notamment de la reconstruction d'un pont à Bosaso ainsi que du projet de dégagement du *khôr* de Merero.

732ème séance,
23 juillet 1956.

1567 (XVIII). Pétition de M. Mohamed Ghelle Mohamed (T/PET.11/636)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec l'Italie, Autorité administrante intéressée, la pétition de M. Mohamed

⁷⁵ Voir T/PET.11/627, T/OBS.11/83, T/L.681.

⁷⁶ Voir T/PET.11/628, T/OBS.11/83, T/L.681.